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1/Iff.Of. 1.5$. Iuinaistieteellinen toimikunta 

Historiallinen osasto. . . 
Kertomus Yuinaistieteellisen toimikunnan määräyksestä Kajaaniin te-

kemästäni matkasta Kajaanin linnan raunioiden korjaustöiden järjestelyn 

johdosta. 

Matkalle lähdin Helsingistä 26/8 1957 klo 22~45' lä~teneellä junalla 

ja saavuin Kajaaniin 27/8 1957 klo 10,30 saapuneella junalla. 

Ensimmäiseksi menin Kajaanin kaupungintalolle tarkoit~ksenani tavata 

kaupunginkamreeri Tauno Tuhkanen. Virastossa sain tietää, että kamreeri 

Tuhkanen oli lomalla ja kamreerin tehtäviä hoiti nykyisin neiti Soi~. 

Hän ottikin allekirjoittaneen vastaan, jolloin neuvoteltiin siitä, että 

kaupungin rahatoimisto ottaisi, kuten jo aikaisemminkin, hoitaakseen lin 

nanraunioiden korjaustöiden tilityksen. Neiti Soini oli myötämielinen e-

sittämälleni asialle asettaan kuitenkin edellytykseksi, että vakinainen 

kamreeri Tauno Tuhkanen suhtautuu kyseiseen asiaan myönteisesti. 

Kaupungintalolta soitin kaupungin rakennustoimistoon ~~ytäen saada ta 
vata kaupungininsinööri A. Hämäläistä ilmoittaen samafla, että olen jo - . 
neuvotellut v.t. ~eerin kanssa1asiasta. Insinööri A. Hämäläisen kans-

sa sovittiin tapaamisesta ennen klo 12,00 kaupungin rakennustoimistossa. 

Tavattuani iDsinööri A. Hämäläisen neuvottelimme töiden käytännöllisestä 

järjestelystä ja siitä, että ne hoidettaisiin kaupungin työnjohtajavoi-

min ilman erikoista työnjohtopalkkiota, johon insinööri A. Hämäläinen 

olikin suostuvainen. ~lla jätin _hänelle Muinaistieteellisen _toimikun-

nan korjaustöiden tilauskirjeen, josta myöskin selvisi myönnettyjen mää• 

rärahojen swmna. Insinööri A. lfåmäläinen ilmoitti, että raunioilla viin . 
aikoina töitä hoitanut kaupungin huonerakennusmestar,Paavo Talvinen on 

parhaillaan lomalla. Toivoin saavani neuvotella rakennusmestari Paavo 

Talvisen kanssa raunioilla paikalla,tehtävistä töistä. ~uhelimitse hä-
net tavattiinkin, jolloin hän olikin suostuvainen tulemaan raunioille 

lähemmin tutustumaan nyt kysymyksessä oleviin korjau- y.m. töihin. Tästä 

käynnistä sanoinkin, että hän voi laskuttaa korjausvaroja. 



Koin klo 12,30 ajoissa, kun menin raunioille, totesin että siellä oli 

hyvin siistiä ja siellä tehty myös pienempiä huoltoja, kuten kilpien 

kiinnityksiä y.m. parannuksia, joten e.m. kaikki julkipanot olivat huo-

lellisesti kiinni paikoillaan ja moitteettomassa kunnossa. Ranioille saa-

pui myöskin rakennusmestari Paavo Talvinen, jolloin yksity~ohtaisessa 

tarkastuksessa kävimme lävitse kustannusarviosaa esitetyt ko~jaukse~, tod 

deten samalla, että viime vuosina tehdyt saumaukset ja kiilaukset olivat 

jokseenkin hyvin pysyneet, eikä pudonneet kuten joskus aikaisemmin. Joten 

muurit olivat jokseenkin sellaisessa kunnossa , kuin ne viime syksynä jäi 

vät. Muurien päällystöissä oli ~ivien poistamisen johdosta ilmestynyt vet· 

täkerääviä kuoppia, joiden samoin kuin muidenkin korjauksesta neuvoteltiiJ 
. . ( Linnansaaren ymparysmuurien korjaukset olisi rakennusmestar1 Paavo 

Talvisen mielestä ollut suoritettava keväällä, jolloin vesi oli alh~alla. 

Sovittiin kuitenkin, että niitä korjataan nyt niin paljon ;pin voidaan ja 

vahvistetaan jäiden ja tukkien vahingoittamista vastaan.~issa _ y.~ • . 

ei mielestäni ollut suurempia tahallisesti suoritettuja ja tehtyjä va~rioj 

ta. Rakennusmestari Paavo Talvinen ilmoitti tulevansa 1omaltaan työhön ~~1 

29/8 1957, jolloin hän lupasi aloittaa korjaustyöt linnan raunioilla • . 
Linnan pihamuurissa oleva t. Brahen muisttt~u~u on pahasti edelleen 

vaurioitunut, joten olen aikaisemmin ehdottanut siitä otettavaksi kipsi~ 

jäljennöksen, niin kauan kuin se vielä voi~aan tehdä, sillä ajalla kun le 

raunioilla käynyt on taulu pahasti pilaantunut. Neuvoteltuani asiast~ in-

sinööri A. Hämälä~sen ja myöhemmin rakennusmestari Paavo Talvisen kanssa, 

iLmoittivat he kumpikin, ettei he~dän tietää~een Kajaanissa ole sellaista 

kipsivaluria, joka voisi ottaa asianmukaisen kipsikopion. Tämän johdosta 

olisi mahdollisesti lähetettävä kop~on ottaja Helsingistä. 

Valtionargeolooki fil. tri c. A. Nordman ja osastonjohtaja fil. tri 

Nils Cleve päättivät 2/9 1957 neuvottelussaan, että kyseisen P. Brahen 

muistokiven osat varovasti irroitetaan ja tuodaan Kansallismuseolle jos-

sa päätetään lähemmin mihinkä toimiin ryhdytään muistokiven jäännösten 

ja raunioille mahdollisen jäljennöksen laittamiseksi. Sillä museon kokoel-

missa on alkuperäisestä kivestä valokuvia. 



·) 

Kajaanista matkustin 28/8 1957 klo 10,00 lähteneellä junalla ja saa-
~ - . 

vuin Mikkeliin samana päivänä klo 1~,26, ·josta seuraavana päivähä ~is~ 

tiinaan Brahen linnanraunioil1e. 

Helsingissä, elokuun 31 p:nä 1957. 

01-~~ . . . . . . ' . . . . . . . . . . . . 
o. E. Kivistö. 




